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  PROTOKÓŁ Nr 11/2016 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,       

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 28 grudnia 2016 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.20. 

Prowadzący posiedzenie: JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej (wyznaczony przez członków wszystkich komisji do 

prowadzenia posiedzenia). 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PAC JERZY 

- PUCHALSKI JAN WALENTY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR  

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

- BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA  

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

Na początek Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  

JERZY CHILKIEWICZ powitał wszystkich obecnych i przedstawił następujący porządek 

posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XXI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 29 

grudnia 2016 r.: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2016-2023; 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

c) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk 
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Podlaski na lata 2017-2023; 

d) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2017 rok; 

e) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2017 rok; 

f) Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XVI/84/2012 Rady Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat, jak również trybu ich pobierania . 

g) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/53/2015 Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych na terenie Gminy Bielsk Podlaski oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

h) Projekt planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2017 r. 

i) Projekt planu pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2017 rok. 

2. Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za II półrocze 2016 r. 

3. Sprawy bieżące.  

 

Do pkt 1a)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2016-2023 - stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

Zakres proponowanych zmian przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. 

 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1b)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 rok - 

stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Zakres proponowanych zmian dot. dochodów i wydatków budżetu przedstawiła 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Omówiony wniosek dodatkowo zostanie 

przedstawiony na sesji Rady Gminy.   

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1c)  
Zarządzenie Nr 63/2016 Wójta Gminy Bielsk Podlaski w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2017-2023 - stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

Do zarządzenia dołączony został projekt uchwały. Regionalna Izba Obrachunkowa w 

Białymstoku w dniu 21 listopada 2016 r. wydała pozytywną opinię w tej sprawie wnosząc 

jednocześnie uwagi wskazujące na niewielkie błędy pisarskie i rachunkowe. Następnie został 

przygotowany wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2017-2023, który stanowi Załącznik Nr 8 

do protokołu.  

Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że przedłożony 

radnym projekt uwzględnia zgłoszone przez RIO uwagi.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2017-2023 zaopiniowano 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1d) 
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Zarządzenie Nr 64/2016 Wójta Gminy z dnia 9 listopada 2016 r. w sprawie projektu budżetu 

gminy na 2017 rok - stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Skarbnik Gminy NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA poinformowała, że projekt budżetu uzyskał pozytywną opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku wydana w dniu 21 listopada 2016 r. Załącznik Nr 10 

zawiera wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Bielsk Podlaski na 2017 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zasugerował przyznanie 

Spółce Wodnej „BIAŁA” dotacji większej, niż zaplanowano w projekcie budżetu ze 

wskazaniem na wykonywanie prac udrażniających rowy melioracyjne. Zwrócił uwagę, że na 

terenie gminy są odcinki urządzeń melioracyjnych, których nie da się odmulić, ponieważ teren 

przy rowie jest zarośnięty, przez co nie da się dojechać i wykonać niezbędne prace. 

Radny  STANISŁAW OLSZEWSKI poruszył temat rowów za Pietrzykowem i Bolestami. Pani 

Wójt powiedziała, że Starostwo Powiatowe zna ten temat i deklaruje wykonanie prac na wiosnę 

2017 r. Dodała również, że właściciele nieruchomości powinni dbać o pobocza, podobnie jest z 

drogami. W drastycznych sytuacjach do właścicieli działek trzeba wysyłać pisma 

przypominające. Radny JERZY CHILKIEWICZ powiedział, że spółka wodna wysyła takie 

pisma, ale najczęściej ze strony właścicieli nie ma żadnej reakcji. Radna IRENA TISZUK 

potwierdziła potrzebę zadbania o rowy ze strony rolników. Przewodniczący Rady Gminy 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI nie do końca zgodził się z tą opinią, twierdząc, że często 

do jednego rowu  spływa woda z kilkuhektarowego obszaru pól należących do kilku 

właścicieli, dlaczego więc o stan tego rowu ma zadbać tylko ten rolnik, przy działce którego 

rów przebiega ? Natomiast radny JERZY ONACIK zwrócił uwagę, że nie wszyscy rolnicy 

zgadzają się na wycinkę zakrzaczenia przy rowie, co praktycznie uniemożliwia dojazd sprzętu i 

oczyszczenie rowu. 

Radny JERZY PAC zapytał, jaka jest odległość od rowu, gdzie właściciel powinien zadbać o 

utrzymanie terenu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w wypisie z rejestru gruntów 

jest zaznaczony obszar gruntu, przez który przebiega rów, ale trudno jest dokładnie wskazać o 

jaki obszar właściciel powinien zadbać. Radny ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, że 

szerokość pasa przy rowie z pewnością nie kończy się na skarpie.    

Radny MIKOŁAJ CAR zwrócił uwagę, że od kilku lat jest zauważalna duża poprawa, jeśli 

chodzi o stan utrzymania rowów przez spółkę wodną. Pani Wójt dodała, że projekt budżetu 

przewiduje Spółce Wodnej „BIAŁA” dotację w wysokości 25.000 zł, jeśli sytuacja finansowa 

gminy pozwoli na przyznanie wyższej kwoty, można będzie to uczynić. MIKOŁAJ CAR i 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócili uwagę na potrzebę zakupienia przez gminę 

sprzętu np. do wykaszania rowów. Radny JAN KOWALCZUK zasugerował zakup nowego 

samochodu z wywrotką. Wójt Gminy RAISA RAJECKA przyznała, że dodatkowy sprzęt jest 

gminie potrzebny, proponuje jednak, aby takie zakupy realizować ze wsparciem funduszy 

pozabudżetowych. W budżecie gminy jest wykazywany deficyt, ponieważ co roku 

dofinansowywane są inwestycje powiatowe (drogowe), natomiast na własne potrzeby trzeba 

zaciągać kredyty. Stąd jakakolwiek kwota dofinansowania jest dla Gminy wielkim wsparciem. 

Pani Wójt przypomniała, że został złożony wniosek na zakup ciągnika z wozem asenizacyjnym 

(w ramach PROW – podstawowe usługi dla ludności). Warto czekać na rozstrzygnięcie w tej 

sprawie, bowiem sam samochód jest możliwy do zakupienia tylko za własne środki, natomiast 

z przyczepą – można pozyskać ok. 244 tys. zł. Być może uda się również zakupić w ramach 

tego projektu sprzęt do obkaszania. 
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Radny JERZY CHILKIEWICZ zapytał, czy projekt budżetu uwzględnia wydatki związane z 

reformą oświaty ? Pani Wójt poinformowała, że są zabezpieczone środki na wygospodarowanie 

jednego pomieszczenia na klasę w szkole w Łubinie Kościelnym. Poza tym nie ma żadnych 

przeszkód, aby obie placówki mogły funkcjonować jako ośmioklasowe szkoły podstawowe. 

Dyrektorzy również nie zgłaszają problemów, w tym również kadrowych. Część nauczycieli 

jest zatrudnionych na czas określony, część deklaruje chęć wykonywania pracy w niepełnym 

wymiarze, a niektórzy będą mogli skorzystać z uprawnień emerytalnych, chociaż należy 

pamiętać, że nie można zmuszać do przejścia na emeryturę. Przewodniczący Rady Gminy 

również stwierdził, że nie przewiduje problemów związanych z wdrażaniem reformy 

oświatowej. Pani Wójt dodała, że reforma przyniesie korzyści dla samorządów, a jako przykład 

podała organizację dowożenia do szkół. Poinformowała o skierowanym przez rodziców 

wystąpieniu do Rzecznika Praw Dziecka, w którym zwracają uwagę na zbyt wczesną godzinę 

odjazdu dzieci do szkoły. Pani Wójt wyjaśniła, że po wprowadzeniu reformy czas dowożenia 

dzieci zostanie skrócony, bo nie będzie potrzeby uruchamiania dodatkowych kursów 

autobusów, aby „pozbierać” dzieci z całej gminy uczęszczające do gimnazjum.  Póki co można 

zastosować zamianę kursów polegającą na tym, że w drugim semestrze roku szkolnego dzieci 

dojeżdżające do szkoły w pierwszym semestrze wcześniejszym kursem, będą jeździły kursem 

późniejszym. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI stwierdził, że trasy autobusów należy zweryfikować, 

ponieważ z niektórych miejscowości dzieci przez godzinę jadą autobusem do szkoły. Pani Wójt 

wyjaśniła, że na razie nie ma lepszego rozwiązania, gmina jest bardzo rozległa obszarowo, 

ustalenie późniejszej godziny rozpoczęcia lekcji (aktualnie o godz. 8.20) mija się z celem, bo to 

z kolei spowoduje późniejszy powrót do domu. Pani Wójt podkreśliła, że czas oczekiwania na 

lekcje w świetlicy szkolnej jest efektywnie wykorzystywany m.in. na zajęcia wyrównawcze, 

odrobienie lekcji czy nawet na zjedzenie śniadania. 

Radny MIKOŁAJ CAR zauważył natomiast, że nie można wszystkich rodziców mierzyć 

jednakową miarą, ponieważ część rodziców ze zrozumieniem podchodzi do pewnych utrudnień 

związanych z dowożeniem, współpracują ze szkołą, pomagają dzieciom przy odrabianiu lekcji, 

niektórzy natomiast obowiązki wychowawcze chcą scedować głównie na szkołę i nie 

przeszkadza im fakt, że dziecko  długo przebywa poza domem. 

Radna IRENA TISZUK zapytała o program współpracy transgranicznej. Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA poinformowała, że jest to projekt, którego realizacja jest przewidziana wspólnie z 

Gminą Zabłudów i Kamieńcem na Białorusi. Do końca roku zostanie złożona tzw. fiszka, czyli 

wstępny wniosek. Strona Kamieniecka chce z pozyskanych środków wyremontować budynek 

poszkolny, Gmina Bielsk Podlaski przewiduje natomiast realizację wielu zadań, na które nie 

można będzie pozyskać pieniędzy unijnych. Chodzi o remont świetlic m.in. w Hołodach, 

Kotłach, Rajkach, Łubinie Rudołty, Zubowie, Husakach, Stołowaczu, Bańkach, Plutyczach. 

Jest szansa na pozyskanie około 10 mln złotych. Szansa na realizację projektu jest tym większa, 

im więcej jest partnerów do współpracy. Jeśli których z nich wycofa się, pozostałe pieniądze 

będą do podziału. Inne świetlice wymagające remontu będą odnawiane ze środków „Lidera”, 

ale nie ma jeszcze ogłoszonego naboru wniosków. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI zapytał, czy środki z rozdz. 926 – kultura fizyczna – są 

przewidziane na utrzymanie drużyny piłki nożnej w Pilikach. Pani  Wójt potwierdziła, że 

rzeczywiście gmina przeznacza część budżetu na utrzymanie drużyny TUR II Piliki. Bliższe 

informacje na temat jej funkcjonowania przekazał radny JERZY CHILKIEWICZ. Pani Wójt 
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dodała, że każdego roku trener drużyny przedkłada sprawozdanie z działalności, które zostanie 

zamieszczone na stronie internetowej Urzędu. Podkreśliła, że piłkarze mają ciągle duży zapał 

do grania, więc jest to dobry znak dla dalszego funkcjonowania drużyny. Na pytanie radnego 

Borowskiego dot. możliwości utworzenia drużyny młodzieżowej, RAISA RAJECKA 

poinformowała, że aktualnie funkcjonują tzw. szkółki piłkarskie, cieszą się one dużym 

zainteresowaniem wśród rodziców, którzy dowożą swoje dzieci m.in. z Bielska Podlaskiego 

oraz z terenu gminy na zajęcia do Zespołu Szkół w Augustowie. 

Na zakończenie został poruszony temat budowy drogi Bańki-Orzechowicze. Przewodniczący 

Rady Gminy poinformował, że zrobiono zjazdy na pola, ale bez przepustów. W rowie jest 

wysoki poziom wody – równo z asfaltem. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że 

Powiatowy Zarząd Dróg będzie pracował nad technicznym rozwiązaniem tego problemu. 

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały w sprawie budżetu 

Gminy Bielsk Podlaski zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1e) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2017 rok - stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Wójt Gminy 

RAISA RAJECKA poinformowała o przygotowanej i doręczonej radnym autokorekcie 

projektu w części dotyczącej punktu 6 projektu programu określającego wysokość 

wynagrodzenia  przysługującego członkom Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Zmiana została wprowadzona po posiedzeniu GKRPA i polega na ustaleniu 

wynagrodzenia w wys. 150 zł, zamiast w wysokości 10% najniższego wynagrodzenia. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1f) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/84/2012 Rady Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania - stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

  

Do pkt 1g) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/53/2015 Rady 

Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych na terenie Gminy Bielsk Podlaski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 

ich pobrania i wykorzystania - stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

  

Do pkt 1h) 

Projekt planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2017 rok - stanowi Załącznik Nr 14 do 

protokołu.  

Radni nie wnieśli propozycji dodatkowych tematów do rozpatrzenia, a projekt 

uchwały zaopiniowali pozytywnie. Plan pracy będzie w ciągu roku weryfikowany i 

uzupełniany w miarę bieżących potrzeb. 

 

Do pkt 1i) 

Projekt planu pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2017 rok - stanowi Załącznik Nr 

15 do protokołu.  
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Radni nie wnieśli propozycji dodatkowych tematów do rozpatrzenia, a projekt 

uchwały zaopiniowali pozytywnie.  

 

Do pkt 2) 
Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za II półrocze 2016 r.- 

stanowiące Załącznik Nr 16 do protokołu zostanie odczytane na najbliższej sesji Rady Gminy. 

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA na prośbę radnego JANA WALENTEGO 

PUCHALSKIEGO poinformowała, że w sprawie odnowienia wniosków suszowych 

rolnicy powinni zgłaszać się do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 

Informacja Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego została przekazana rolnikom przez 

Urząd Gminy, ale wszelkich informacji w tej sprawie udziela Agencja. 

 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym JERZY CHILKIEWICZ o godz. 10.20 

zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC Jerzy 

 

………………………… 

3. PUCHALSKI Jan Walenty 

  

………………………… 

4. SIEMIENIUK Sławomir 

 

………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

((Prowadzący posiedzenie)) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj ………………………… 

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

4. KOWALCZUK Jan 

 

………………………… 

5. TKACZUK Lucyna ………………………… 
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     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 

5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


